
Vuoden 2023 talousarvioesitys ja taloussuunnitelma vuosille 2024-2025 
 

KHALL  § 213 
 
Valmistelija Talouspäällikkö Sirpa Kovalainen, 044 777 3375, 

sirpa.kovalainen@suomussalmi.fi 
 
Kunnanhallitus hyväksyi 12.9.2022 § 174 vuosien 2023 talousarvion 
raamin, laadintaohjeen ja aikataulun. Valtuustoseminaari pidettiin 
3.9.2022. 
 
Toimialojen tuli jättää taloussuunnitelma esitykset 14.10.2022 
mennessä. 
 
Keskusvaalilautakunnan, tarkastuslautakunnan, valtuuston, 
kunnanhallituksen ja Kainuun liiton vuoden 2023 talousarvion ja 
taloussuunnitelmat vuosille 2024-2025 käsiteltiin kunnanhallituksessa 
25.10.2022 § 200. 
 
Vuoden 2023 talousarvion keskeiset tunnusluvut ovat: 
Toimintakate -18,252 milj. € (raami -18,854 milj. €) 
Vuosikate 6,019 milj. € (raami 5,110 milj. €) 
Vuosikate poistoista 139 % (raami 107 %) 
Tilikauden ylijäämä 1,682 milj. € (raami 0,350 milj. €) 
Investoinnit, netto 8,064 milj. € 
Uutta lainaa nostetaan 8 milj. € 
 
Vuoden 2023 talousarvioesittelyt: 
toimitusjohtaja Leena Kela, Kiinteistö Oy Suomussalmen Vuokratalot 
toimitusjohtaja Timo Nissinen, Suomussalmen Energia Oy 
sivistysjohtaja Teemu Piirainen 
tekninen johtaja Niina Kinnunen 

 
Oheismateriaali Vuoden 2023 talousarvioesitys ja taloussuunnitelma esitys vuosille  

2024-2025 
 

Kunnanjohtajan 
esitys 

Kunnanhallitus keskustelee talousarvioesityksistä. 

 
Päätös Esitys hyväksyttiin. 

 
Kunnanjohtaja Erno Heikkinen, sivistysjohtaja Teemu Piirainen ja 
tekninen johtaja Niina Kinnunen esittelivät asiaa. 
 
Kokoustauko kello 17.12 – 17.33. 
 
Elinvoimajohtaja Jonne Maaninka ja kunnanhallituksen jäsen Taina 
Matero poistuivat kokouksesta kokoustauon aikana. 

 
________ 

 
 
Toimeksi                        Kunnanhallitus 22.11.2022 
Tiedoksi 

 
________ 

 
 
KHALL  § 233 Talousarviokirjaan (sähköinen versio) on tehty 8.11.2022 käydyn 

keskustelun perusteella oheismateriaalin mukaiset tekstilisäykset. 
 
Euromääräiset muutokset (oheismateriaalin mukaisesti) 
talousarviokirjaan tehdään kunnanhallituksen kokouksen (22.11.2022) 

mailto:sirpa.kovalainen@suomussalmi.fi


jälkeen ja samalla lisätään vertailutaulukoihin myös valtuuston 
24.10.2022 § 46 hyväksymät talousarviomuutokset vuodelle 2022. 

 
Oheismateriaali Talousarvio 2023 -kirjaan tulevat tekstilisäykset ja euromääräiset 

muutokset 
 
Kunnanjohtajan  
esitys 

Kunnanhallitus esittää valtuustolle hyväksyttäväksi talousarvion 
vuodelle 2023 ja taloussuunnitelman vuosille 2024-2025. 
 

Päätös Elina Falck esitti, että liikuntapalveluiden jäähallia koskevaa 
avustussummaa nostettaisiin 30 000 eurosta 35 000 euroon. 
 
Esitys raukesi kannattamattomana, joten kunnanjohtajan pohjaesitys 
hyväksyttiin kunnanhallituksen päätöksenä. 
 
________ 

 
 
Toimeksi Valtuusto 12.12.2022 
Tiedoksi  

________ 
 

513/02.02.00/2022 
 
KVALT 12.12.2022 § 61 
 
Liite Vuoden 2023 talousarvioesitys ja taloussuunnitelma esitys vuosille  

2024-2025 
 

Päätös Petri Pesonen esitti valtuustoryhmien keskinäisessä keskustelussa 
muodostetun yhteisen esityksen, johon sisältyy seuraavat 
tekstimuutokset/lisäykset talousarviokirjaan: 
 
Sivulle 80 elinvoimaisuus päämäärän alla toimenpide 
”jääkiekkotoiminnan tukeminen” muutetaan ”jääurheilutoiminnan 
tukemiseksi”. Kyseisen kohdan mittari-sarakkeeseen ”jaetaan 
vuosittain” lisätään seuraava: ”alle 18-vuotiaiden paikkakuntalaisten 
jäävuorot maksetaan kunnan toimesta”. 
 
Sivulle 81 keskeiset muutokset, toiminta-otsikon alla toisen kappaleen 
ensimmäistä virkettä muutetaan seuraavasti: ”alle 18-vuotiaiden 
paikkakuntalaisten ohjattua, urheiluseurojen järjestämää toimintaa 
tuetaan ilmaisin sali-, kenttä- ja jäävuoroin sekä…” ja kohta jatkuu 
kuten kirjoitettu. 
 
Saman otsikon alla neljännen kappaleen ensimmäinen virke muutetaan 
seuraavasti: ”Lasten kesäleiritoimintaan varataan määräraha. SuPS:n 
jääkiekkojaoston alle 18-vuotiaiden paikkakuntalaisten 
jäävuoromaksuihin varataan riittävä määräraha.” 
 
Juhani Seppänen kannatti esitystä. 
 
Timo Säkkinen ilmoitti Keskustan valtuustoryhmän kannattavan 
samaista esitystä. Timo Säkkinen esitti, että jotta voidaan toimia 
yhdessä laaditun edellä tehdyn esityksen mukaisesti, korotetaan 
liikutapalvelujen alle varattua avustusmäärärahaa 12 000 eurolla 
30 000 eurosta 42 000 euroon. 
 
Jouko Kela esitti, että Kianta-opiston tuntiopettajien matkakorvausasia 
omavastuuden osalta käsiteltäisiin uudelleen. Keskustelun aikana 
todettiin, että kyse on OVTES:n mukaisesta sopimusmääräyksestä jota 
ei ole kunnan toimielimissä käsitelty. Tämän lisäksi asiaan liittyen 
toimivalta asiassa on kunnanhallituksella. Merkitään pöytäkirjaan toive 



asian käsittelemisestä toimivaltaisessa toimielimessä. 
 
Veijo Holappa ilmoitti Vasemmiston valtuustoryhmän kannattavan sekä 
Petri Pesosen että Timo Säkkisen esityksiä. Ismo Juntunen ilmoitti 
Perussuomalaisten valtuustoryhmän kannattavan myöskin näitä 
molempia esityksiä. 
 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti Petri Pesosen esityksen sisältämät 
tekstimuutokset/lisäykset talousarviokirjaan ja Timo Säkkisen esityksen 
sisältämän avustusmäärärahan korotuksen 30 000 eurosta 42 000 
euroon. Muutokset kirjataan talousarviokirjan sivulle 22 kohtaan 
”Kunnanhallituksen ja kunnanvaltuuston päätökset talousarvion 
hyväksymisen yhteydessä”. 

 
Kunnanjohtaja Erno Heikkinen, talouspäällikkö Sirpa Kovalainen, 
hallintojohtaja Anniina Niemelä, sivistysjohtaja Teemu Piirainen, 
tekninen johtaja Niina Kinnunen ja kunnanhallituksen puheenjohtaja 
Pentti Moilanen esittelivät asiaa, minkä lisäksi ryhmäpuheenvuorot 
pidettiin esittelyjen aikana. 
 
________ 


